
M O T I E 11 van 2025
vreemd aan de orde van de dag *

Kansen benutten voor behoud van banen in de IJmond

We stellen de raad voor om het volgende besluit te nemen:

We stellen vast dat:
 Tata Steel Nederland op 9 april 2025 heeft aangekondigd circa 1600 voltijdsbanen te 

schrappen als onderdeel van een grootschalige reorganisatie;
 dit een grote impact heeft op de werkgelegenheid in Velsen en de regio IJmond;
 er onder het personeel van Tata Steel veel kennis, ervaring en vakmanschap aanwezig is, 

zowel technisch als met denkkracht; 
 er mogelijk ook fysieke ruimte, zoals kantoorlocaties, beschikbaar komt op het complex van 

Tata Steel;
 de Nederlandse krijgsmacht in dezelfde periode heeft aangegeven zich versneld in 

gereedheid te brengen en dat de vraag naar defensieproducten en -diensten toeneemt;
 eind maart 2025 is aangekondigd dat de fabriek van VDL Nedcar in Born deels wordt 

omgebouwd tot een productiehal voor de defensie-industrie.

We hebben nagedacht over en houden rekening met:
 het belang van het behouden van werkgelegenheid in Velsen en de bredere IJmondregio;
 het feit dat mogelijk niet alle medewerkers van Tata Steel zomaar een andere baan zullen 

vinden, ondanks de huidige arbeidsmarkt;
 de behoefte van Defensie en de Nederlandse overheid aan uitbreiding van de binnenlandse 

defensiecapaciteit; 
 de unieke positie van de IJmondregio, waar een technisch ecosysteem, geschoold personeel 

en infrastructuur al aanwezig zijn.

We vinden dat:
 we als gemeente actief moeten bijdragen aan het vinden van nieuw perspectief voor 

medewerkers van Tata Steel die hun baan verliezen;
 we kansen moeten benutten om samen met het Rijk en het bedrijfsleven te onderzoeken of 

versterking van de defensie-industrie in de IJmond hieraan kan bijdragen;
 het logisch is om deze kansen snel te verkennen, gezien de urgentie voor de betrokken 

medewerkers.

We vragen het college om / We spreken uit dat / We geven het college opdracht om:
 een lobby op te starten om zoveel mogelijk banen in de regio te behouden voor personeel van 

Tata Steel dat zijn baan dreigt te verliezen;
 daarbij in gesprek te gaan met het bedrijfsleven, het Rijk en in het bijzonder met het ministerie 

van Defensie over de mogelijkheden om de defensie-industrie in de IJmond te versterken;
 deze inzet vorm te geven binnen de bestaande capaciteit, waarbij het college –indien nodig- 

ruimte zoekt binnen de huidige beleidsprioriteiten; 
 de gemeenteraad (in elk geval vóór het einde van het derde kwartaal van 2025) te informeren 

over de voortgang en de uitkomsten van deze verkenning, inclusief de eventuele impact op de 
beleidsprioriteiten. 



De volgende raadsleden dienen dit voorstel in: 

Naam raadslid:   naam partij:
Bas Koppes VVD Velsen

Toelichting: 

Op 9 april 2025 heeft Tata Steel Nederland bekendgemaakt dat het bedrijf circa 1600 voltijdsbanen wil 
schrappen als onderdeel van een reorganisatie. Dit heeft grote gevolgen voor de werkgelegenheid in 
Velsen en de IJmond. Onder de betrokken medewerkers is veel technisch en administratief talent, en 
er komt mogelijk ook fysieke ruimte beschikbaar, zoals kantoorlocaties.

Tegelijkertijd laat de actualiteit zien dat de Nederlandse defensiecapaciteit wordt uitgebreid. Zo 
kondigde Defensie aan zich versneld in gereedheid te brengen, en wordt de autofabriek van VDL 
Nedcar in Born deels omgebouwd tot defensieproductiehal. Dit laat zien dat er kansen liggen voor 
industriële werkgelegenheid in eigen land.

Deze motie heeft vooral het doel om als gemeente bij te dragen aan het behoud van zoveel mogelijk 
banen in de IJmond, maar ook om te verkennen of een deel van het Tata-personeel in de regio aan de 
slag kan binnen een mogelijk te versterken defensie-industrie. Als dat lukt slaan we twee vliegen in 
één klap: het behoud van banen én het ondersteunen van een sector die van strategisch belang is 
voor Nederland. De gemeente kan hierin een actieve rol spelen door partijen bij elkaar te brengen en 
gesprekken te starten.

*Artikel 44 Reglement van Orde 


